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چالش های احیای برجام 

همه چیز در مورد یک تغییر مدیریتی

صدور کیفرخواست 
ابرکلاهبردار رمزارز تا پایان ماه 
دادستان تهران جزئیات پرونده ابرکلاهبردار 
حوزه رمزارز را تشریح کرد. علی صالحی درباره 
جزئیات پرونده ابرکلاهبردار کثیرالشاکی حوزه 
رمزارز، بیان کرد: قبل از دستگیری متهم، 
پرونده قضائی برای وی تشکیل شده بود که 
مربوط به شرکت آمیتیس است. وی افزود: این 
پرونده درخصوص کلاهبرداری ارزی بوده و 
تعداد زیادی شاکی دارد و کیفرخواست بخشی 
از این پرونده پس از صدور قرار مجرمیت، 
به دادگاه ارسال شده است. دادستان تهران 
تصریح کرد: اخیرا ۵۰۰ نفر دیگر از شهروندان 
نیز در خصوص این پرونده شکایت کردند و متهم 
که یک خانم است توسط ماموران عملیات ویژه 
دادستانی تهران و فراجا دستگیر شد. صالحی 
گفت: پس از بررسی های تکمیلی قضائی، این 
پرونده تا پایان ماه جاری با صدور قرارمجرمیت و 

کیفرخواست به دادگاه ارجاع خواهد شد. 

از موضع ایران در موضوع 
هسته ای حمایت می کنیم

وزیر خارجه سوریه پس از استقبال از وزیر 
خارجه کشورمان در فرودگاه دمشق گفت: 
در کنار ایران در پیگیری پرونده هسته ای 
می ایستیم و از موضع ایران در این زمینه 
حمایت می کنیم. فیصل مقداد، وزیر امور خارجه 
سوریه پس از استقبال از همتای ایرانی خود 
در فرودگاه بین المللی دمشق به خبرنگاران 
گفت: این سفر حائز اهمیت بسیاری است و 
در پی تحولات داخلی، منطقه ای و بین المللی 
فراوان انجاممی شود. از سوی دیگر حسین 
امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه ایران تاکید 
کرد که سفر اخیر آقای رئیس جمهور بشار اسد 
به ایران نقطه عطفی در روابط دو کشور بود و ما 
وارد مرحله جدیدی در همه زمینه ها شده ایم. 
وزیر خارجه کشورمان گفت: ایران تجاوز صبح 
دیروز صهیونیستی به جنوب طرطوس را 
محکوم می کند. رژیم صهیونیستی با تجاوزات 
خود سعی دارد دمشق را شهری ناامن نشان 
دهد تا در مسیر بازگشت آوارگان سوری مانع 

تراشی کند. 

 تماس تلفنی رئیس مجلس 
با وزیر کشور 

نماینده مردم بندرلنگه، بستک و پارسیان 
از تماس تلفنی رئیس مجلس با وزیر کشور و 
نیز رئیس جمعیت هلال احمر برای پیگیری 
آخرین وضعیت کمک ها به مردم در مناطق 
زلزله زده استان هرمزگان خبرداد. احمد جباری 
با اشاره به زلزله های شدید بامداد دیروز در 
استان هرمزگان گفت: در اولین دقایق صبح 
شنبه، دکتر قالیباف در تماس تلفنی که با 
من داشت، پیگیر وضعیت مردم این منطقه و 
نیازهای اساسی این مناطق شد. وی افزود: در 
این تماس تلفنی رئیس مجلس از من خواست 
تا پیگیری های لازم انجام شود که در اسرع وقت 
همه دستگاه های خدمت رسان که در منطقه 
حضور دارند، بتوانند خدمات مورد نیاز مردم را به 
آن ها ارائه کنند. نماینده مردم بندرلنگه، بستک 
و پارسیان اضافه کرد: رئیس مجلس همچنین 
در تماس های جداگانه با وزیر کشور و نیز رئیس 
جمعیت هلال احمر تاکیدات لازم برای تسریع 
در انجام اقدامات مربوط به اسکان اضطراری و 

موقت زلزله زدگان را انجام داد. 

 مذاکرات احیای برجام 
شکست نخورده است

بین الملل  مسائل  ارشد  کارشناس  یک 
گفت: برخلاف برخی گزارش های جهت دار، 
مذاکرات احیای برجام و رفع تحریم ها شکست 
نخورده است. رضا نصری در صفحه توییتر 
خود نوشت : »برخلاف برخی گزارش های 
جهت دار، مذاکرات شکست نخورده است. اما 
حساسیت عمومی نسبت به نتیجه مذاکرات 
نشان می دهد اگر مذاکرات شکست بخورد 
دلیل این شکست باید برای افکار عمومی دلیلی 
موجه و قانع کننده باشد. دشواری کار آقای دکتر 

باقری همین جاست.«

 توئیت وزارت امور خارجه 
به مناسبت هفته حقوق بشر 

آمریکایی
وزارت امور خارجه با انتشار توئیتی به 
مناسبت هفته حقوق بشر آمریکایی و با اشاره 
به گزارش سازمان ملل در مورد نقض مکرر 
حقوق مردم فلسطین توسط رژیم صهیونیستی 
نوشت: »تبعیض مداوم علیه فلسطینی ها در 
سراسر کرانه باختری و بیت المقدس، به صورت 
آوارگی اجباری، تخریب منازل مردم فلسطین 
صهیونیست نشین  شهرک های  گسترش  و 
و محاصره غزه ادامه دارد.« وزارت خارجه 
همچنین در توییت دیگری به نقض حقوق 
مردم افغانستان بر اثر سیاست های آمریکا اشاره 
کرد و نوشت: »بر اثر تحریم ها و سیاست های 
غیرانسانی دولت آمریکا، اکنون دسترسی 
میلیون ها افغانستانی به دارایی های این کشور 
مسدود شده است. در حالی که ۹۰ درصد مردم 

افغانستان از ناامنی غذایی رنج می برند.« 

خبـــر

فریدون مجلسی
تحلیلگر مسائل بین الملل

محمد مخبر: 

 مشارکت دادن مردم در صنایع پایین دستی 
و صنایع بزرگ کشور تسهیل شود

آرمان ملی: معاون اول رئیس جمهور با تاکید 
بر اینکه نهادهای عمومی و انقلابی غیردولتی در 
طول ۴۰ سال گذشته بیش ترین اثرگذاری را در 
اشتغالزایی و کمک به اقشار آسیب پذیر جامعه 
داشته اند، تصریح کرد: این نهادها توانسته اند 
خارج از سیستم و دیوان سالاری اداری بهترین 
تصمیمات را با کمترین هزینه،  بهترین شیوه و در 
کمترین زمان برای کشور داشته باشند. محمد 
مخبر با اشاره به امکانات و ثروت طبیعی فراوان 
کشور تاکید کرد: کمتر کشوری در دنیا سراغ 
داریم که با سرمایه گذاری چند میلیارد دلاری 
در ظرف شش ماه نه تنها بازگشت سرمایه داشته 
باشد بلکه به سودآوری نیز برسد و این مزیت ها 
در بخش های مختلف مثل نفت، معدن و دریا 

وجود دارد که می توان با برنامه ریزی مناسب 
و اتخاذ اقدامات لازم مشکلات کشور در این 
حوزه حل شود. معاون اول رئیس جمهور با بیان 
اینکه یکی از وظایف و تلاش های مهم نهادهای 
عمومی و غیرانقلابی باید بازگرداندن دارایی های 
غیرمولد کشور به چرخه اقتصاد و مردم باشد، 
بیان کرد:  تا کنون نهادهای عمومی و غیردولتی 
نقش پر رنگی در اشتغالزایی خرد و خانگی 
داشته اند اما باید یک گام فراتر رفته و مشارکت 
دادن و سهیم شدن مردم در صنایع پایین دستی 
و صنایع بزرگ کشور را تسهیل کنند. مخبر با 
اشاره به اینکه نقدینگی مردم باید به سمت 
سرمایه گذاری در پروژه های کلان اقتصادی 
کشور هدایت و مدیریت شود، خاطر نشان کرد: 

نقدینگی مردم باید به فرصتی برای رشد و توسعه 
اقتصادی کشور تبدیل و همچنین زمینه های 
یک سرمایه گذاری مطمئن برای مردم از طرف 
دولت فراهم شود.  معاون اول رئیس جمهور 
خاطرنشان کرد: تضمین سرمایه گذاری از 
طرف دولت برای مردم و بخش خصوصی باید به 
گونه ای باشد که اگر در میانه راه سرمایه خود را 
طلب کنند، دولت این مبالغ را در کمترین زمان 
و حتی با اصل سود به آنان بازگرداند. وی تصریح 
کرد: باید بستری برای سرمایه گذاری در کشور 
ایجاد شود که به سرعت مشکلات خانواده هایی 
که با مشکلات اقتصادی مواجه هستند حل شود 
که البته دولت برنامه هایی جدی و سریع برای 

حل مشکل فقر در کشور دارد.

مسائل حول محور مذاکرات احیای برجام که اخیرا دور تازه ای از آن در 
دوحه قطر برگزار و به اتمام رسید با پیچیدگی هایی همراه است و همین 
پیچیدگی ها نیز باعث شده تا مذاکرات حداقل در دوحه به نتیجه نرسد. 
آنچه مسلم است طرفین برای رسیدن به توافق احتمالی به قطر رفته بودند 
اما آنطور که از مواضع طرفین برمی آید مسائلی که در مذاکرات مطرح 
شده مورد موافقت طرفین قرار نگرفته و باعث شده که مذاکرات پس از 
دو روز به اتمام برسد و طرفین به پایتخت ها بازگردند تا در دور آینده که 
معلوم نیست چه زمانی و در کجا برگزار خواهد شد دوباره با هم به مذاکره 
بپردازند تا شاید کورسوی امیدی برای رسیدن به نقاط مشترک و در 
نهایت توافق وجود داشته باشد. هر چند که در دولت گذشته شاهد بودیم 
تیم مذاکره کننده به ریاست آقای ظریف وزیر پیشین خارجه توانست 
پس از مدت ها با غربی ها به توافق برسد و برجام را منعقد و به اجرا درآورد 
و تجارت و روابط بین المللی ایران را از سر بگیرند. البته اینکه چرا برجام 
چنین شرایطی پیدا کرده و امروز هم با وجود شرایط فراهم برای توافق 
آمریکایی ها به این مساله تن نمی دهند و خواسته های فرا برجامی دارند 
از اینجا نشأت می گیرد که اساسا آنها صرفا پرونده هسته ای ایران و رعایت 
مفاد ذیل برجام را نمی خواهند و به دنبال آن هستند که مسائل حضور 
منطقه ای و قدرت دفاعی ایران را نیز به میان بیاورند و به مذاکره بگذارند. 
امری که ایران به کل با آن مخالف است و مذاکره ای در خصوص آن با دیگر 
کشورها انجام نمی دهد. به همین جهت نیز تحریم ها در زمان ترامپ شدت 
گرفت و تا جایی پیش رفت که آمریکا از برجام خارج شد و تحریم های 
یکجانبه بیشتری علیه کشورمان وضع نمود. با این حال اکنون زمان تغییر 
کرده و ایران می گوید که آمادگی دارد تا با توافق با سایر طرف ها برجام را 
به سرانجام برساند اما مسائل خارج از برجام و آنچه در توافق سال 2۰1۵ بر 
سر آن توافق شده نباید مطرح شود. طرف مقابل هم بنا به شرایط به جایی 
رسیده که شاید به این معنی موافقت کند که اگر قرار است برجام احیا شود 
و ایران بار دیگر بتواند در عرصه بین المللی حضور داشته باشد و با سایر 
کشورها به طور معمول تجارت خارجی خود را داشته باشد را با این شرط 
که ایران FATF را به تصویب برساند بپذیرند. اما به نظر می رسد همین رویه 
نیز به معنای تایید این سیاست ها نباشد و آنها بخواهند روند امور را به نحو 
دیگری تحت نظر داشته باشند. چنانکه مبادلات مالی و بانکی ایران را آزاد 
بگذارند اما مقصد پول ها و هزینه کردهای ایران را مورد بررسی قرار دهند. 

تغییر و جابه جایی های مدیریتی امری بدیهی در سازمان های رسمی و 
غیررسمی است اما هرچه اهمیت سازمان ها و مشاغل بیشتر باشد، قاعدتا 
تغییرات داستان های ویژه و حرف و حدیث های گسترده خواهد داشت. 
در همین راستا سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و اساسا 
ساختار اطلاعاتی سپاه پاسداران از اعتبار و اهمیت ویژه ای برخوردار است 
و در طول سالیان گذشته آثار و خدمات فراوانی برای حفظ ارزش های 
انقلاب اسلامی و نظام مقدس جمهوری اسلامی داشته است. اقتدار 
ساختار و سازمان اطلاعاتی سپاه به اندازه ای است که در حال حاضر تهدید 
کنندگان خارجی و داخلی نظام از این توان اقتدار نمی توانند به سادگی 
عبور کنند و شاید می توان گفت یکی از مهم ترین بازوان اقتدار امنیت 
کشور در حال حاضر محسوب می شوند. در این میان اما حجت الاسلام 
والمسلمین حسین طائب به مدت حدود 13 سال با تجربه های مختلف 
مدیریتی در سپاه پاسداران توانست این قدرت نمایی را به رخ بکشاند و 
زخم های فراوانی را در پیکر دشمنان خارجی و داخلی وارد کرده و خواب 
از چشم دشمنان با کمک همکاران خود ربوده است. همین که این تغییر 
بیشتر از تغییرات متعدد در بزرگ ترین سازمان اطلاعاتی دنیا بازتاب داشته 
نشان از تاثیر مثبت این سازمان اطلاعاتی و مدیریت آن بوده است. در این 
زمینه اینکه تصور شود همه کنش و واکنش های مدیریتی آقای طائب 
را همه می پسندند و حتی نقد یا اشکالی در عملکرد ایشان نباشد امری 
ناباورانه است اما اینکه نقدهای غیرمسئولانه که از سوی افراد بی اطلاع 
مطرح شود، همه و همه جز یک مانور غیرصادقانه، غیرمنصفانه دروغین و 
غیرکارشناسی بیش نیست. باید توجه داشت که هر مدیری ممکن است 
در برخی موارد در بین همکاران همسطح، پایین تر و یا بالاتر از خود اختلاف 
نظرهایی داشته باشد اما هیچ کدام از این موارد به طور حق و یقین موجب 
تغییر مسئولیتی در سازمان اطلاعاتی سپاه نیست. واقعا باید به آقای طائب 
برای این مدت زمان بلند تبریک و تشکر گفت. باید به ایشان خسته نباشید 
گفته شود زیرا حتی در درون ساختار سپاه قدمت فرماندهی و مسئولیت 
طولانی به اندازه ایشان کم سابقه است. پس نتیجه اینکه باید گفت جناب 
آقای حجت الاسلام والمسلمین طائب به خوبی خواب را از چشم دشمنان 
گرفت و از زحمات او باید تشکر کرد اما امیدواریم آینده درخشان تر و موثرتر 
و مقتدرتری در فرآیند سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
را شاهد باشیم تا بتوانیم درکشمکش های جنگ اطلاعاتی، سایبری و 
شناختی نتایج بهتری را داشته باشیم.  این امر در این برهه زمانی که کشور 
زیر هجوم حملات متعدد دشمنان است از اهمیت بسزایی برخوردار است 

و باید با هم افزایی در این مسیر گام های محکم و مستحکمی برداشت. 

ویــــــژه
 انتقاد وزیر خارجه پیشین آمریکا 

از مذاکرات احیای برجام
آرمان ملی: وزیر امورخارجه پیشین آمریکا با انتقاد از توافق هسته ای 
2۰1۵ با ایران، آن را ناکافی توصیف کرد و بازگشت به آن را نیز خطرناک 
دانست. هنری کیسینجر وزیر امورخارجه آمریکا در سال های 1۹۷3 تا 1۹۷۷ 
در گفت وگو با پایگاه تحلیلی اسپکتیتور درباره مذاکرات دولت جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا برای احیای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( گفت: 
من از همان ابتدا نسبت به این توافق تردید داشتم. از نظر من راستی آزمایی 
وعده های ایران بسیار دشوار خواهد بود و گفت وگوها در واقع الگویی ایجاد 
می کرد که طبق آن پیشرفت هسته ای ایران کمی آرام، اما اجتناب ناپذیر 
می شد. وی افزود: در نتیجه کشورهای منطقه، همچون مصر و عربستان 
سعودی و به ویژه اسرائیل -  دشمن اصلی ایران – به سمت واکنش هایی 
سوق داده می شوند که ممکن است وضعیت را بسیار دشوارتر کند. کیسینجر 
در ادامه توافق هسته ای 2۰1۵ را ناکافی عنوان کرد و گفت: اکنون مشکل 
مذاکرات هسته ای فعلی این است که بازگشتن به توافقی که از ابتدا ناکافی 

بود، بسیار خطرناک است. 

روزها  این  ملی :  آرمان 
به  مردم  دغدغه  بزرگ ترین 
می گردد  باز  معیشتی  مشکلات 
و ظاهرا پرداخت یارانه نتوانسته 
کمکی به اقتصاد خانواده داشته 
باشد. در چنین شرایطی باید راه 
دیگری را طی کرد که همسو شدن 
با جامعه در راستای رفع نیازهای 
آنهاست. احمد زیدآبادی فعال 
سیاسی اصلاح طلب اخیرا به »صدا« 
گفته بود:  »فعالیت مردمی در قالب 
خیریه ها کاری است که می توان 
انجام داد. مثلا من به دکتر رضا 
خاتمی و دکتر شکوری راد پیشنهاد 
کردم یک روز به مناطق حاشیه شهر 
بروند و مریض ها را رایگان ویزیت 
کنند.« سایت اصولگرای مشرق از 
این جمله استفاده کرده و نوشته 
است: »واقعا چرا اصلاح طلبان با 
خدمتگزاری و رفتارهای جهادی 
زاویه دارند و  شأن خود را اجل از با 
مردم بودن می دانند؟ چرا همواره از 
جانب اصلاح طلبان شنوای نیش و 
کنایه به مردم و یا قشر مستضعف 
هستیم؟« ادعای اصولگرایان محلی 
از اعراب ندارد چنانکه خیریه های 
شناخته شده در کشور متعلق به 
اصلاح طلبان است و نه اصولگرایان!

  معروف ترین خیریه به نام 
اصلاحات 

معروفی ترین بنیـــــاد خیریه 
متعلق به اصلاح طلبان را باید بنیاد 
که  بنیادی  دانست.  زینب )س( 
مدیریت آن با فاطمه برزگر مادر 

معصومه ابتکار است. بنیاد زینب 
کبری از سال 13۵۸ به ثبت رسمی 
رسیده و شروع به کار کرده است. 
این خیریه شامل دو ساختمان دو 
طبقه است که در ابتدای انقلاب 
در اختیار بنیاد قرار داده شد و 
بعدها صاحبان قبلی آن با اطلاع 
از فعالیت های بنیاد از این اتفاق 
ابراز رضایت کردند. مدیر عامل 
خیریه درباره چرایی نصب نشدن 
تابلو و یا نشان موسسه بر سردر، 
می گوید: تمام سعی خود را کرده ایم 
که بچه ها اینجا را مانند خانه خود 
فرض و احساس کنند. در سال 
۹۵ برزگر، خیریه زینب کبری را با 
اشاره به گواهینامه ها و تقدیرهایی 
که دریافت داشته، از موفق ترین 
خیریه های خاورمیانه معرفی کرد 
که با خوشنامی فعالیت کرده و 
درحال حاضر بین ۵۵ تا 6۵ کودک 
در این خیریه زندگی می کنند که 
البته این تعداد ثابت نیست. یکی 
دیگر از کارهای این بنیاد حمایت 
دانشجویانی  و  دانش آموزان  از 
است که پدر ندارند و با مادر خود 
زندگی می کنند و از هوش بالایی 

برخوردارند. 
  اتهام زنـــی به خیریه 

اصلاح طلبان در کرمان
علی  مولی الموحدین  خیریه 
ابن ابیطالب هم در سال 1366 
به شماره 6۸ در اداره ثبت کرمان 
به ثبت رسید. حسین مرعشی، 
پسرعموی عفت مرعشی به همراه 

تعدادی از مقامات محلی استان 
کرمان بنیانگذاران این مؤسسه 
دلواپس  اصولگرایان  اما  بودند. 
هر از چندگاهی اتهاماتی را به 
البته  که  می کنند  وارد  خیریه 
بی پاسخ نمی ماند چرا که لیست 
هزینه های این خیریه شفاف است. 
هواپیمایی ماهان و کرمان موتور 
از شرکت های تابعه این مؤسسه 
است. حسین مرعشی در معرفی 
این خیریه گفته است: »موسسه 
مولی الموحدین هیات امنایی است و 
من فقط یک عضو ساده از هیات امنا 
هستم. ماهان، کرمان خودرو، منطقه 
ویژه اقتصادی ارگ جدید، منطقه 
اقتصادی سیرجان، سازمان عمرانی 
کرمان و... از جمله هیات امنای این 
موسسه هستند.« وی افزود: نه من و 
نه هیچ یک از اعضای هیات امنا حق 
برداشت حتی یک ریال از موسسه 
مولی الموحدین نداریم،  یک دانه 
بلیت مجانی هم درطول این 2۰ 
سال که ماهان فعال است نه من و 
نه هیچ کس از اعضای هیات امنا و نه 
خانواده های آنها استفاده نکرده اند.  
هرچه سود در ماهان هست، ماهان 
هواپیمای جدید می خرد.« مرعشی 
تاکید کرد: »ثروت استان کرمان 
در اختیار موسسه مولی الموحدین 
مولی الموحدین  موسسه  نیست. 
جزیی از فعالیت ها را در کرمان رقم 
می زند.  در کرمان خودرو سالی 
3 هزار میلیارد تومان به دولت 
مالیات می دهیم.« وی تصریح کرد: 

»پیشنهاد عضویت حاج قاسم در 
موسسه مولی الموحدین را دادیم، 
ایشان قبول کرد اما نشد.« مرعشی 
گفت: »اینکه انتفاع مالی موسسه 
مولی الموحدین توانسته تجارت 
مالی کند، تهمت است که مبنای آن 
حسادت است.« موسسه مهرآفرین 
پس از دو سال فعالیت پراکنده در 
سال 13۸۴ به شکل رسمی توسط 
خانم فاطمه دانشور فعالیت های 
نیکوکارانه خود را آغاز کرد. از آن 
تاریخ تا به امروز، خانم فاطمه دانشور 
به همراه همسرشان آقای مهرداد 
اکبریان قسمتی از سرمایه خود از 
شرکت سیاحان سپهر آسیا را در 
مهرآفرین به جریان انداختند و به 
این واسطه بدون کمک هیچ نهاد 
دیگری تا 3 سال به فعالیت های 

نیکوکارانه خود ادامه دادند. 
موارد ذکر شده تنها چند نمونه 
از بنیادهای خیریه است که از سوی 
اصلاح طلبان تاسیس و مدیریت 
می شود و البته از اتهام دلواپسان 
وضعیت  اما  نیستند.   امان  در 
اصولگرایان در راه اندازی خیریه 
چگونه است؟ آنها فاقد موسسه ای 
معروف هستند و تنها چند خیریه 
گمنام را به ثبت رسانده اند. باید در 
نظر داشت که ارتباط با جامعه از 
مسیر خیریه و رسیدگی به وضعیت 
معیشتی آنها کافی نیست چرا که 
نیازهای دیگر هم وجود دارد که 
احزاب سیاسی باید در مسیر تحقق 

آنها گام بردارند. 

معروف ترین بنیاد خیریه اصلاح طلبان در سال 58 تاسیس شد

هراس از رأی مستضعفان به اصلاحات!
  مروری بر موسسات خیریه های اصلاح طلبان

آرمان ملی: رئیس جمهور کشورمان از تهیه 
پیش نویس سند جامع صنعت کشور از سوی 
دولت پس از تاکید مقام معظم رهبری خبر داد و 
اظهار داشت: با مشورت کارشناسان پیش نویس 
خوبی در این زمینه تهیه شده و در حال طی 
مراحل نهایی شدن است. آیت ا... سید ابراهیم 
رئیسی،  صبح شنبه در مراسم روز ملی صنعت 
و معدن با قدردانی از همه فعالان عرصه صنعت 
و معدن کشور گفت: 12 سال است که رهبر 
معظم انقلاب اقتصاد را محور نامگذاری سال ها 
قرار داده اند و در 6 سال اخیر بر توجه به تولید 
تاکید ویژه داشته اند. رئیس جمهور با بیان اینکه 
تولید یکی از محورهای اصلی خلق قدرت برای 
کشور است، افزود: دولت مردمی به تبعیت از 
تاکیدات مقام معظم رهبری و ضرورت های 
توسعه اقتصاد کشور، حمایت از تولید، تلاش 
برای رفع موانع پیش روی تولید و تاکید بر توسعه 
صادرات را وظیفه خود می داند. وی فعالان 
اقتصادی و تولیدکنندگان را »افسران میدان 
تولید و خلق قدرت ملی« دانست و اظهارکرد: 
دشمن برای عقب  نگاه داشتن کشور و ضعیف 
کردن مولفه های خلق قدرت که تولید جزو 
مهم ترین آنهاست، تلاش می کند روند تولید 
را مختل و ضعیف کند. وظیفه ما در برابر این 
تلاش ها حمایت از تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی به عنوان افسران این میدان است. 
رئیسی تصریح کرد: فعالیت در هر میدانی به طور 
طبیعی مشکلات و سختی هایی دارد و فعالان 
اقتصادی و تولیدکنندگان باید بدانند که موفقیت 
در مسیر تولید به عزم و اراده پولادین، برنامه ریزی 
دقیق و تلاش مستمر نیاز دارد. وی با تاکید بر 
ضرورت توجه بیشتر به گسترش فعالیت های 
دانش بنیان با هدف ایجاد مشاغل و محصولات 
دانش پایه خاطرنشان کرد: تولیدات دانش بنیان 
نایی و ظرفیت رقابت پذیری بالاتری در  توا

بازارهای جهانی و داخلی دارند. رئیس جمهور 
با بیان اینکه روز ملی صنعت و معدن فرصت 
مناسبی است تا علاوه بر قدردانی از زحمات و 
تلاش های تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی، 
مرور و بازنگری نیز به فعالیت ها و دستاوردهای 
این حوزه داشته باشیم، گفت: این جمع بهترین 
محل برای تشریح و تبیین آسیب ها و مشکلات 
و نیز ارائه راهکارهای برون رفت از مشکلات 
و غلبه بر موانع است. دکتر رئیسی خطاب به 
فعالان اقتصادی حاضر در مراسم با تاکید بر 
اینکه برای تبیین مشکلات و ارائه راهکارها به 
این جلسه بسنده نکنید و تا رفع واقعی و نهایی 
مشکل پیگیر موضوع باشید، افزود: پس از تاکید 
مقام معظم رهبری در دیدار با فعالان اقتصادی و 
تولیدکنندگان مبنی بر تدوین سند جامع صنعت 
کشور، دولت کارگروهی را مامور تهیه این سند 
کرد که با مشورت کارشناسان پیش نویش خوبی 
تهیه شده و در حال طی مراحل نهایی شدن است. 
رئیس جمهور در ادامه تنقیح قوانین و پرهیز از 
تصمیمات خلق الساعه را از جمله اقدامات برای 
هموار شدن مسیر تولید عنوان کرد و ابراز د اشت: 
آینده باید برای فعالان اقتصادی و صنعتی قابل 
پیش بینی باشد تا بتوانند برای آن برنامه ریزی 
کنند و ضرورت این پیش بینی پذیری پرهیز 
از اتخاذ تصمیمات خلق الساعه است. آیت ا... 
رئیسی در ادامه با بیان اینکه قویا مدافع و موافق 
نظریه دولت چابک هستم، تصریح کرد: دولت 
باید تصدی گری های خود را در اقتصاد رها کرده 
و در جایگاه هدایت، حمایت و نظارت قرار گیرد. 
البته آقای فاطمی امین تشخیص اولویت ها 
را نیز از مسئولیت های دولت عنوان کردند که 
نکته صحیحی است. رئیس جمهور بیان کرد: 
میدان فعالیت باید به بخش خصوصی واگذار 
شود و دولت از تصدی گری های خود کاسته 
و وزن نظارتی و حمایتی خود را افزایش دهد. 

چابک سازی دولت و جلوگیری از فربه شدن و 
افزایش هزینه های دولت باید مدنظر همه نهادها و 
دستگاه ها به ویژه دولت و مجلس شورای اسلامی 
باشد. آیت ا... رئیسی تلاش برای نیل فعالیت های 
تولیدی به بهره گیری هر چه بیشتر از دانش ها و 
دستاوردهای نوین علمی را از دیگر ضرورت های 
رونق تولید دانست و اظهار داشت: دانش اگر 
ضمیمه تولید و صنعت نشود، به شکل پایان نامه 
در دانشگاه باقی می ماند. دانشگاه باید کنار بازار، 
صنعت و معدن بیاید و در این زمینه صنایع بزرگ 
و سنگین باید بیش از دیگر صنایع و فعالیت های 
تولیدی مورد توجه باشند. رئیس جمهور در ادامه 
با تاکید بر اهمیت افزایش کیفیت و بهره وری 
تولیدات داخلی افزود: هر تولیدکننده باید با 
بازتعریف مسأله افزایش بهره وری در عین حال 
راهکارهای کاهش قیمت تولید را نیز پیدا کند. 
دکتر رئیسی مسأله خام فروشی را از جمله دیگر 
موانع پیش روی صنعت و تجارت کشور عنوان 
کرد و گفت: باید نسبت به مسأله خام فروشی 
شدیداً حساس باشیم چرا که ایجاد ارزش افزوده 
و اشتغال در پرتو جلوگیری از خام فروشی میسر 
خواهد شد. رئیس جمهور در ادامه حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان را مورد تاکید جدی 
قرار داد و تصریح کرد: حتما تولیدکننده نباید 
ضرر کند، اما در حق مصرف کننده نیز نباید 
اجحافی صورت بگیرد و در میدان تولید باید از 
مصرف کنندگان حمایت شود. رئیس جمهور 
نظارت جدی بر تمامی فرایندهای اخذ مجوزها و 
تسهیل سرمایه گذاری و تولید را از دیگر مصادیق 
مبارزه با فساد برشمرد و تصریح کرد: دولت 
هوشمند یکی از زمینه های مهم مبارزه با فساد 
است و این مسأله باید به صورت جدی مورد 
توجه قرار بگیرد چرا که سامانه ها نقش بسیار 
 مهمی در شفافیت و افشاگری فساد دارند.   
 رئیس جمهور مدیریت را دارای موثرترین است. 

نظارت استانداران بر 
قیمت گذاری خدمات و 

کالاها

وزیر کشور، کنترل قیمت ها و تنظیم 
بازار را پس از اصلاح یارانه ها امری 
جدی دانست و از استانداران خواست بر 
قیمت گذاری صحیح و عادلانه خدمات 
و کالاهای استانی نظارت کنند. »احمد 
وحیدی« مسائل اقتصادی را اولویت 
جدی کشور دانست و تاکید کرد: در 
همین راستا، مردمی سازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها کار بزرگی است که باید 
با سلامت از این مرحله عبور کنیم. وی 
افزود: لازمه تحقق مناسب طرح مردمی 
سازی یارانه ها، جلب اعتماد عمومی 
است. وزیر کشور، مهم ترین مزیت طرح 
مردمی سازی یارانه ها را تقویت فضای 
دانش بنیانی و خودکفایی دانست و 
خاطرنشان کرد: در این طرح، تولید 

داخل تقویت شده است. 

رئیس جمهور: 

»تولید« برای کشور قدرت خلق می کند
      تصمیمات خلق الساعه به ضرر حمایت از تولید و صنعت است

موافقت مجلس با افزایش 
حقوق کارکنان دولت 

مشمول قانون کار

مجلس  رئیسه  هیات  سخنگوی 
گفت: هیات تطبیق قوانین و مصوبات 
مجلس با افزایش حقوق مشمولان 
قانون کار شاغل در دستگاه های اجرایی 
متناسب با قانون کار موافقت کرده 
است. سیدنظام الدین موسوی درباره 
نظر مجلس برای میزان افزایش حقوق 
که  اجرایی  دستگاه های  کارکنان 
مشمول قانون کار هستند به خبرنگاران 
گفت: در این باره هیات تطبیق قوانین 
و  فنی  بررسی های  از  پس  مجلس 
حقوقی به افزایش حقوق مشمولان 
دستگاه های  در  شاغل  کار  قانون 
اجرایی متناسب با قانون کار رأی داد. 
موسوی ادامه داد: پس از این ایراد، 
دولت در مصوبه ای در تاریخ 1۸خرداد 
تصویب کرد که افزایش حقوق کارکنان 
دستگاه های اجرایی که مشمول قانون 
باشد،  کار  قانون  تابع  کار هستند، 
بنابراین برای این دسته از کارکنان 
دستگاه های اجرایی، حداقل دستمزد، 
۵۷درصد و سایر سطوح دستمزد تا 
3۸درصد افزایش می یابد. پس از اعلام 
نظر هیات تطبیق قوانین و مصوبات، 
دولت در مصوبه ای با افزایش حقوق 
مشمولان قانون کار موافقت کرده است. 

تلاش ایران برای حل سوء 
تفاهمات سوریه و ترکیه 

وزیر  للهیــــان  امیرعبدا حسین 
بشار  با  کشورمان  خارجـــه  امور 
اسد رئیس جمهور این کشور دیدار و 
گفت وگو کرد. وزیر امور خارجه که به 
منظور گفت وگو و تبادل نظر با مقامات 
عالی سوریه وارد دمشق پایتخت این 
کشور شد، در فرودگاه مورد استقبال 
فیصل المقداد وزیر امور خارجه این 
کشور قرار گرفت. وزیر امور خارجه 
کشورمان در بدو ورود به دمشق در 
جمع خبرنگاران گفت: اقدامات رژیم 
صهیونیستی و تجاوز آنها به تمامیت 
ارضی سوریه را قویاً محکوم می کنیم. 
در کنار تحریم هایی که علیه مردم 
می شود،  اعمال  سوریه  مقاومت  و 
صهیونیست ها به دنبال بی ثبات سازی 
و افزایش مشکلات مردم در سوریه 
هستند. امیرعبداللهیان افزود: اکنون 
که مردم سوریه در حال بازگشت به 
شهرها و منازل مسکونی خود هستند 
می خواهند با این اقدامات، دمشق را 
به صورت نادرست، ناامن جلوه دهند. 
وی تصریح کرد: نگرانی های ترکیه 
درک  امنیتی  مسائل  مورد  در  را 
می کنیم و قویا مخالف هرگونه اقدام 
نظامی با هر توجیهی هستیم و برای 
حل سوءتفاهمات موجود بین ترکیه و 
سوریه از طریق دیپلماسی و گفت وگوی 

سیاسی تلاش می کنیم. 

محمودرضا امینی
 تحلیلگر مسائل سیاسی


